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Lidová pranostika: 

Červenec ţne ţita, višně k tomu vítá. 
 
 
 

SLOVO STAROSTY OBCE 
 
Vážení spoluobčané, 

ve svém úvodníku tentokrát reaguji na několik dotazů, které mi poloţili spoluobčané v 
souvislosti s plánovanou výstavbou kanalizace a centra sluţeb na tzv. Menšíkové 
louce.   

Ve dnech 14.-15.6.2011 jsme v Praze spolu se zástupcem společnosti Stormen, 
která pro nás zajišťuje výběrové řízení v Praze, dávali na Státním fondu ţivotního 
prostředí dohromady finální verzi podkladů pro výběrové řízení na dodavatele stavby 
kanalizace v naší obci. Doladili jsme několik drobných připomínek technického 
charakteru a nyní snad jiţ skutečně vypsání výběrového řízení nic nebrání. Po 
půlročním úsilí se nám tedy konečně podařilo na SFŢP "pohnout ledy" a v nejbliţších 
dnech by měly tyto podmínky být vyvěšeny na tzv. Centrální adrese, coţ je 
Informační systém o veřejných zakázkách. Přiznám se, ţe jsem očekával toto 
vyvěšení mnohem dříve, ale vzhledem k současné situaci na SFŢP je pomalu 
zázrak, ţe se nám vůbec podařilo "dotlačit" někoho kompetentního k vyjádření se k 



námi navrhovaným podmínkám výběrového řízení. Nyní uţ se snad tedy posuneme 
rychleji k samotné výstavbě.  

Co se týče kruhového objezdu a výstavby centra sluţeb, tam je situace v současnosti 
patrně zcela zablokována. Před posledním zasedáním zastupitelstva jsme v 
zasedací síni obecního úřadu jednali společně s ing. Skabou a paní Kováčovou za 
přítomnosti vedoucího odboru výstavby, ţivotního prostředí a údrţby obce p. Olšáka. 
Paní Kováčová na tomto jednání oznámila, ţe nedá souhlas k územnímu řízení ve 
věci výstavby kruhového objezdu a centra sluţeb, čímţ další postup jako účastník 
řízení zablokovala. Mezi ing. Skabou a paní Kováčovou je dle jejich sdělení 
podepsána smlouva o smlouvě budoucí ve věci dalšího postupu, její přesné znění mi 
ovšem není známo. Na zastupitelstvu obce jsme se dohodli, ţe vyzvu ing. Skabu 
(jednatele společnosti Sample Alfa, která by centrum měla stavět), paní Kováčovou 
(majitelku pozemku, na němţ nyní stojí objekt Květinářství a prodejny pečiva a kde 
by měl stát kruhový objezd) i ing. Pchálka (bratr paní Kováčové, majitel objektu 
Restaurace U kostela), aby nám dali své písemné vyjádření k dané věci a zároveň je 
vyzvu, aby se osobně dostavili na nejbliţší jednání zastupitelstva a jasně nám sdělili, 
jaké stanovisko zaujímají. Podle toho se rozhodneme, jaký bude náš další postup. 
Pokud by nám výše uvedení jasně dali najevo, ţe se nejsou schopni dohodnout, 
nezbylo by nám asi nic jiného, neţ projekt v tomto rozsahu ukončit a zkusit najít jinou 
variantu. Je zcela jasné, ţe realizace tohoto projektu by nás výrazně posunula k 
dalšímu rozvoji obce. Navíc ukončení tohoto projektu by pravděpodobně znamenalo 
konec úvah o výstavbě kruhového objezdu, coţ mne osobně hodně "štve", protoţe 
se mi podařilo jej dostat na druhé místo do tzv. Bílé knihy, coţ je seznam prioritních 
investic do rozvoje silniční infrastruktury v Moravskoslezském kraji a nyní by to šlo 
všechno "k šípku". Uvidíme tedy, zda ještě dojde k nějakému posunu...  

V minulém čísle Zpravodaje jsme se mohli dočíst v článku "První dojem ... ostuda", o 
monstru autobusové zastávky na zastávce MHD Motorest. Pisatel pod zkratkou A.G. 
se zde zmiňuje o tom, ţe tak velká obec jako Ludgeřovice nenajde prostředky na 
novou zastávku. Nehodlám s pisatelem polemizovat o tom, ţe v naší obci jsou 
některé zastávky ještě v horším stavu, neţ tato a obec skutečně aktuálně 
nedisponuje prostředky na jejich výstavbu, neboť obecní rozpočet je oproti loňskému 
roku díky "šetření" naší vlády na obcích a městech v příjmové oblasti výrazně niţší. 
Co mne však překvapuje, je tvrzení pana A.G., ţe údajně existují některé firmy, které 
si zcela bezpracně vydělaly na rekonstrukci Obecního úřadu. Vyzývám proto touto 
cestou pana pisatele, aby tato svá tvrzení veřejně doloţil a oznámil jména těchto 
firem. Já osobně jsem si totiţ po celou dobu rekonstrukce ničeho podobného, co 
pisatel tvrdí, nevšiml. Toto jeho veřejné tvrzení totiţ dle mého názoru hraničí s 
pomluvou. Musím ovšem ocenit, ţe pan A.G. píše, jak se naší občané snaţí zkrášlit 
své domy a okolí, kdyţ některé veřejné prostory včetně výše uvedené boudy kazí 
celkový vzhled naší obce. Stejně tak věřím, ţe budu moci ocenit, kdyţ pan A.G. a 
jeho rodinní příslušníci uklidí patrně nejšpinavější místo v Ludgeřovicích - černou 
skládku na svých vlastních pozemcích v areálu bývalé pískovny vedle ulice Lipová. 
Pokud to pan A.G. myslí skutečně se zkrášlováním naší obce váţně, měl by začít 
především u sebe....                   

Mgr. Daniel Havlík, starosta obce 

 
 
 
 



UDÁLOSTI V OBCI 

Otázky a odpovědi ke kanalizaci a centru obce. 

Poţádal jsem pana starostu Dana Havlíka o zodpovězení pár otázek ohledně 
kanalizace a centra obce, neboť se mi zdá, ţe tyto 2 projekty v poslední době 
nezaznamenaly nějaký větší posun a bylo by jistě dobré znát příčiny, proč tomu tak 
je, a informovat o nich občany. 

Co nového s kanalizací? 

Co se týče kanalizace, byl jsem v úterý a středu, tj. 14 - 15. 6. 2011 v Praze, kde 
jsme dávali na Státním fondu ţivotního prostředí dohromady finální verzi podkladů 
pro výběrové řízení na dodavatele stavby kanalizace v naší obci. Doladili jsme 
několik drobných připomínek technického charakteru a nyní je snad jiţ vše 
připraveno. Po půlročním úsilí se nám to konečně podařilo a v nejbliţších dnech by 
měly tyto podmínky být konečně vyvěšeny na tzv. Centrální adrese, coţ je Informační 
systém o veřejných zakázkách. Přiznám se, ţe jsem očekával toto vyvěšení mnohem 
dříve, ale vzhledem k současné situaci na SFŢP je pomalu zázrak, ţe se nám vůbec 
podařilo "dotlačit" někoho kompetentního k vyjádření se k námi navrhovaným 
podmínkám výběrového řízení. Nyní uţ se snad tedy posuneme rychleji k samotné 
realizaci. 

Jaký tedy bude další harmonogram? 

Počítám s tím, ţe během nejbliţších dnů bude vyvěšeno výběrové řízení na Centrální 
adrese. Toto řízení bude dvoukolové, v první fázi půjde zejména o kvalifikace 
uchazečů. Do druhého kola by mělo postoupit 10 společností nebo firem. Ve druhém 
kole uţ se bude soutěţit na další ukazatele, mezi něţ patří cena, záruky, dodací lhůty 
atd. Po samotném výběrovém řízení a výběru dodavatele stavby musíme počítat 
s moţností odvolání neúspěšných uchazečů. Jak jsem byl upozorněn na SFŢP, je 
dnes odvolání někoho z neúspěšných pouze z principu zcela běţné. Doufejme tedy, 
ţe vše uţ nyní půjde rychleji, neţ doposud. Půlroční skluz na SFŢP mi skutečně 
hodně vadí…     

A co nového ohledně centra obce? 

Co se týče kruhového objezdu a výstavby centra sluţeb, tam je situace v současnosti 
zcela zablokována. Před cca 14 dny jsme měli na obecním úřadě společné jednání s 
Ing. Skabou a paní Kováčovou, byl při něm přítomen rovněţ p. Olšák. Paní Kováčová 
nám na jednání oznámila, ţe nedá souhlas k územnímu řízení ve věci výstavby 
kruhového objezdu a centra sluţeb, čímţ další postup jako účastník řízení zcela 
zablokovala. Mezi Ing. Skabou a paní Kováčovou je dle jejich sdělení podepsána 
smlouva o smlouvě budoucí ve věci dalšího postupu, její přesné znění mi ovšem není 
známo. Na zastupitelstvu obce jsme se dohodli, ţe vyzvu Ing. Skabu, paní 
Kováčovou i Ing. Pchálka (bratr paní Kováčové), aby nám dali své písemné vyjádření 
k dané věci, a zároveň je vyzvu, aby se osobně dostavili na nejbliţší jednání 
zastupitelstva a jasně nám sdělili, jaké stanovisko zaujímají. Podle toho se 
rozhodneme, jaký bude náš další postup. Pokud by nám výše uvedení jasně dali 
najevo, ţe se nejsou schopni dohodnout, nezbylo by nám asi nic jiného, neţ projekt v 
tomto rozsahu ukončit a zkusit najít jinou variantu. Mrzí mne zejména, ţe realizace 
tohoto projektu by nás výrazně posunula k dalšímu rozvoji obce. Navíc ukončení 
tohoto projektu by pravděpodobně znamenalo konec úvah o výstavbě kruhového 
objezdu, coţ mne osobně hodně "štve", protoţe se mi podařilo jej dostat na druhé 
místo do tzv. Bílé knihy, coţ jsou prioritní investice do rozvoje silniční infrastruktury v 



Moravskoslezském kraji a nyní by to šlo všechno "k šípku". Uvidíme tedy, zda ještě 
dojde k nějakému posunu. 

Děkuji panu starostovi za vyjádření a prosím občany, aby se více zúčastňovali schůzi 
Zastupitelstva obce, na kterých se tyto záleţitosti projednávají a zde je prostor se 
k dané tématice vyjádřit. 

Na posledním ZO byli jen tři občané, coţ je ţalostně málo a vypadá to, ţe občanům 
snad vůbec nejde o blaho jejich obce! 

Pavel Kramný 

Z 5. zasedání Zastupitelstva obce Ludgeřovice 

Konalo se v sále Obecního domu 8.6.2011. Přítomno bylo 18 zastupitelů. Na pořadu 
jednání byly například zpráva auditora o přezkumu hospodaření obce v roce 2010 a 
závěrečný účet obce za rok 2010.  

Zasedání začalo slavnostním aktem a to oceněním úspěchů sportovců, občanů obce 
Ludgeřovice, kterých dosáhli v roce 2010. Byli to: 

Irena Tchurzová – mistryně světa ve vzpírání ve své věkové kategorii, 

Jana Coufalová -  mistryně republiky v krasobruslení ţaček; vybojovala stříbrnou 
medaili v zimní olympiádě dětí a mládeţe České republiky, zvítězila v soutěţi o Zlatý 
oříšek, kterou vyhlašuje Ministerstvo školství, mládeţe a tělovýchovy a Ministerstvo 
kultury pro nadané a šikovné děti, 

Petr Coufal – získal zlatou medaili v krasobruslení starších ţáků na zimní olympiádě  
dětí a mládeţe České republiky, 

Michal Hrubý – mistr světa v karate. 

Starosta a místostarosta obce jim gratulovali k úspěchům, poděkovali za šíření 
dobrého jména obce Ludgeřovice, předali pamětní listy a peněţní dary udělené 
Radou obce. 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



USNESENÍ 
z 5. schůze Zastupitelstva obce Ludgeřovice (dále ZO), konané dne 08.06.2011 
od 17:30 hod. v sále Obecního domu v Ludgeřovicích 

 
ZO vzalo na vědomí platnost zápisu ze zasedání  ZO č.4  konaného dne 
9.5.2011. 
 
ZO schválilo zprávu tajemníka OÚ o kontrole usnesení zastupitelstva 
obce č. 21,8,9,17,2,3 a 4.   
 

 ZO vzalo vědomí zprávu auditora o přezkumu hospodaření obce 
Ludgeřovice za rok 2010. 

 
ZO schválilo rozpočtové opatření č.2/2011 ve znění předloţeném 
vedoucí finančního úseku. 
 
ZO obce projednalo závěrečný účet obce Ludgeřovice za rok 2010 a 
vyjádřilo souhlas s celoročním hospodařením obce Ludgeřovice v roce 
2010, a to bez výhrad. 
 

 ZO vzalo na vědomí závěrečný účet Sdruţení obcí Hlučínska včetně 
auditorské zprávy a zprávy kontrolní a revizní komise. 

 
ZO rozhodlo o bezúplatném převodu pozemku parc. číslo 232 
k.ú.Ludgeřovice  o výměře 106 m2 od xxx, do majetku obce Ludgeřovice.  
 
ZO  zmocnilo starostu obce k podpisu darovací smlouvy podle bodu ZO 
8 a) tohoto usnesení. 
 
ZO vzalo na vědomí zprávu starosty o průběhu jednání 5. schůze ZO 
Ludgeřovice 
 

ŠKOLSTVÍ A KULTURA 

Deset let Charitního domova sv. Mikuláše 
Za několik měsíců si budeme připomínat 10. výročí dokončení stavby, slavnostního 
otevření Charitního domova sv. Mikuláše a vysvěcení jeho kaple. Deset let je doba, 
která se jiţ dá hodnotit, je to čas, obsahující ohromnou spoustu vzpomínek. Určitě 
toto výročí stojí za připomenutí. 

Tento památkově chráněný objekt byl ještě před 12 lety téměř ruinou, místem, které 
pamatovalo dobré i zlé časy. Původně hospodářské budovy fary, postavené před 
více neţ sto lety, byly v padesátých letech minulého století znárodněny a vyuţívány 
jako sklady pro zemědělskou výrobu či garáţe. Jako zcela zdevastovaný objekt jej po 
revoluci v roce 1989 převzala do vlastnictví obec Ludgeřovice. Ta jej v roce 1996 
předala Charitě Hlučín k provozování sociální sluţby. 

A pak si tehdejší paní ředitelka Charity Hlučín  Ing. Marta Porubová našla ještě pár 
nadšenců, kteří jí v letech 1999 – 2001 pomohli, téměř z ničeho, vybudovat 
nádhernou stavbu s osobitou atmosférou. Po dvouleté rekonstrukci podle projektu 



Ing. Arch. Václava Filandra se tento dům stal důstojnou součástí komplexu 
památkově chráněných budov, spolu s ludgeřovickým kostelem a farou. 

Uvedením tohoto domova do provozu se alespoň částečně vyplnila citelná mezera 
v poskytování sociálních sluţeb seniorům v našem regionu. Lidé z Ludgeřovic, 
Hlučína  a okolních obcí, kteří jiţ nemohli pro svůj věk a zdravotní stav zůstat ve 
svém domácím prostředí a hledali takovouto sociální sluţbu, jiţ nemuseli daleko od 
svého domova, mohli zůstat doma „na prajzské“, mezi svými, kde léta ţili. 

Prvními obyvateli domova se 3. 9. 2001 staly tři ţeny, z nichţ dvě vyuţívají našich 
sluţeb dodnes. Jedna z nich vzpomíná: 

Rozhodla jsem se tenkrát uţ po povodních, kdyţ jsem měla, jako pokaţdé, zase 
zaplavený domek, ţe musím hledat na stáří jiné bydlení, kde o mne bude postaráno, 
aţ uţ to sama nebudu zvládat. To rozhodnutí nebylo tak těţké, ale stěhování, ta 
velká změna v ţivotě  těţká byla. To víte, bylo hodně smutku, kdyţ se člověk loučil. 
Ale uţ při prvním setkání s budoucí vedoucí domova  u mě doma mě její přístup 
přesvědčil, ţe tam najdu nový domov. A našla jsem. 

Byla jsem ráda, ţe jsem se tak rozhodla, od začátku se mi tu líbilo. Všichni jsme se 
znali,  a taky mě navštěvovalo hodně známých, i v obchodě se mě ptali, jak se tady 
mám. Ze začátku nás tu bylo jen pár, často jsme se večer sešli i s pracovníky a 
povídali si o ţivotě. Jsou to moc hezké vzpomínky. 

Mám důvěru ke všem pracovníkům, vedením počínaje,  přes všechny ty obětavé 
pracovníky na sluţbách  aţ třeba po technické pracovníky. Tehdy před léty  jsem 
byla ještě samostatná,ale  dnes mám těţké zdravotní postiţení a jsem moc ráda, ţe 
je o mně tak dobře postaráno.  

Součástí domova pro seniory byla od prvních dnů provozu také chráněná dílna. 
V kompletační, tvůrčí a šicí dílně pracovalo 7 lidí s handicapem. V pozdějších letech 
s příchodem nového sociálního zákona chráněná dílna zanikla a bylo rozhodnuto o 
zřízení sociálně-terapeutické dílny. 

Další partou nadšenců byl personál nového domova. Přicházeli jsme na zcela nové 
pracoviště, nezatíţené starými zvyky někdejších domovů důchodců. Naší vizí bylo 
vytvořit důstojné místo, kde by klienti mohli proţít spokojený podzim ţivota. Hledali 
jsme inspiraci v podobném typu domovů v zahraničí, ale ten základ byl v kaţdém 
pracovníkovi. Při výběru jsme měli velké štěstí. Přišli sem pracovat lidé laskaví, 
trpěliví, s dostatkem fyzických i psychických sil. Mnozí z těch prvních průkopníků naší 
sluţby zde pracují dodnes a také rádi vzpomínají. Vybavují se jména, obličeje, 
příhody…  

Deset let je dlouhá doba, zlepšilo se vybavení domova, změnil se zákon o sociálních 
sluţbách, vše má dnes svá písemná pravidla. Ale našim hlavním cílem stále zůstává 
vytvořit našim klientům domov, kde budou spokojeni a kde se jim bude dobře ţít. 

Snaţíme se, aby zde probíhala spousta dobrovolných kaţdodenních aktivit, 
kulturních a společenských akcí. Jedna z těch větších nás čeká právě v září, kdy 
budeme slavit 10. výročí otevření domova. Ale o konkrétní podobě této oslavy aţ 
příště… 

Irena Prchalová, vedoucí domova 

 

 



A že prý dobré skutky neexistují…Přesvědčili jsme se na vlastní kůži, že jsou 
mezi námi lidé, kteří dobré skutky dělají! 

Kdo občas projíţdí přes Vrablovec, nemohl si nevšimnout změn na naší mateřské 
škole. Díky našemu sponzorovi, panu Petru Biskupovi, má budova nový kabát - uţ 
nejsme „šedé myšky“. Barvu jsme si vybírali samy, všichni i paní ředitelka Mgr. 
Helena Pipreková jsme se shodli na této barvě, protoţe školka má být veselá, pestrá 
a těch ţlutých, oranţových domečků je jiţ spousta. Moţná se někomu zdá tmavá, 
někomu se líbí, ale české přísloví jasně říká: „Sto lidí, sto chutí.“ 

Líbí se nám a dětem a to je hlavní, my tam společně trávíme spoustu času a jsme 
rádi, ţe se našel někdo, kdo dokázal splnit náš sen, bereme mateřskou školu jako 
náš druhý domov a chceme se v něm cítit opravdu jako doma.  

Jak uţ bylo řečeno, za tuto proměnu můţe pan Petr Biskup a jeho dva pomocníci – 
pan Antonín Hubka a pan František Cahel. Jim patří ten největší DÍK. 

 
 
 
Zleva: p. uč. Irena Florková, pan 
Antonín Hubka, pan František 
Cahel, paní školnice Ivana 
Plaskurová, ved. uč. Pavla 
Olšáková a pan Petr Biskup 

 
 
 

 
 
 
 

 
Před                                                            Po 
 

 
 

Bc. Pavla Olšáková, vedoucí učitelka ZŠ a MŠ Ludgeřovice-MŠ Vrablovec 
 

 

 



Prázdniny jsou za dveřmi 

Jako kaţdým rokem mají moţnost naši budoucí školáčci strávit celou noc v naší 
mateřské škole a vyzkoušet si, zda vydrţí bez svých rodičů 24 hodin. Není to úkol 
jednoduchý, i ti největší hrdinové se občas dostanou do stavu, kdy slzička ukápne. A 
to jsou v kolektivu dětí i dospělých, které dobře znají, nevím, jak by to zvládli 
například na táboře, kde by byli v neznámém prostředí a s lidmi, které vidí prvně, 
proto si svoji odvahu mohou vyzkoušet nanečisto. Letos MŠ opouští 8 dětí a 7 z nich 
zůstalo s námi. Program, který jsme pro ně připravili, byl opravdu bohatý. Nejprve 
jsme navštívili Pony ranč na Vrablovci, děti se vozily na koních, prohlédly si stáje a 
získaly spoustu informací od majitelky paní Lenky Muroňové, která jako vstupenku na 
tuto akci chtěla nakreslené obrázky koní od našich dětí. Moc děkujeme za hezký 
přístup a jsme rádi, ţe mají naše děti moţnost vnímat krásy přírody všude kolem nás.  

V 17 hodin jsme se vydali na cestu do Ludgeřovic, šli jsme lesem, přes Ostříţ, děti 
plnily úkoly, získávaly body, aby si zaslouţily odměnu. Neměly vůbec tušení, co je 
čeká. Aţ jsme dorazili na světelnou křiţovatku, tak si všimli, ţe na louce je cirkus a 
začalo velké přemlouvání: „Paní učitelko, půjdeme do cirkusu, prosím…“ Právě 
návštěva cirkusu byla tím překvapením, takţe jsme zaplatili vstupné a posadili se tak, 
abychom co nejlépe viděli. Děti byly nadšené, očka jim zářila a nás to těšilo 
dvojnásob, protoţe jsme chtěli dát dětem něco, na co budou vzpomínat, a podařilo 
se.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na zpáteční cestu jsme si ještě dopřáli popcorn, pití jsme měli svoje a vydali se zpět. 
Celou cestu nás doprovázelo 9 horkovzdušných balónů, které se vznášely nad 
našimi hlavami a tak cesta rychle utekla, ţe jsme najednou stáli před školkou. Rychle 
nachystat večeři, osprchovat se a hajdy do postýlek. Některé děti usnuly hned, jiné 
měly tolik dojmů, ţe nedokázaly zabrat. Noc utekla a bylo ráno, děti jsou ranní 
ptáčata a v 6.30 byl budíček. Děvčata zašla do obchůdku pro čerstvé pečivo, 
nachystala se snídaně a čekalo se na rodiče. Děti všechno zvládli, zůstalo nás 7 aţ 
do rána. Jsou statečné a proto si zaslouţili diplom za noc strávenou v MŠ bez rodičů 
a bez slziček. 

Napsala vedoucí učitelka ZŠ a MŠ Ludgeřovice-MŠ Vrablovec, Bc. Pavla Olšáková 



Velký úspěch s kapkou hořkosti 

 V měsících květnu a červnu se ţáci ZŠ Ludgeřovice zúčastnili soutěţe společnosti 
ČEZ, kterou zaštiťuje rychlobruslařka Martina Sáblíková. Jednalo se o pětiboj, ve 
kterém byly disciplíny běh na čas mezi kuţely, přesnost hodu na koš, dribling, šplh a 
skok daleký z místa. Do celkového pořadí škol se počítaly výsledky dvou nejlepších 
chlapců a dvou nejlepších dívek naší školy. Tuto čtyřku tvořili ţáci Dominik Holenka 
(9.A), Ondřej Šrámek (8.A), Vanda Dţubasová (9.A) a Pavla Barabaschová (9.A). Do 
soutěţe bylo vybráno 98 škol z celé republiky. Naši si vedli opravdu skvěle a obsadili 
konečné 11. místo.  

Nakonec snad zbývá jen objasnit tu kapku hořkosti… Důvod je prostý…Do velkého 
finále, které se koná za přítomnosti právě Martiny Sáblíkové, postupuje pouze 10 
nejlepších škol. 

 I přesto ţákům děkujeme za vzornou reprezentaci jména jak školy, tak i samotné 
obce Ludgeřovice.  

Mgr. Petr Stočes 
 

Klub důchodců Ludgeřovice oslavil Svátek matek 

Členové klubu se k oslavě sešli v sále Obecního domu 21.5.2011. Všechny ţeny 
dostaly kytičku, o kulturní program se postaraly ludgeřovické maţoretky ze skupiny 
Padis. Tancovalo se při hudbě pana Štuska, nechyběly zákusky, výborná večeře a 
dobré vínečko.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
Z velkého hudebního svátku v našem kostele 

V pátek 27.5.2011 se v ludgeřovickém chrámu sv. Mikuláše konal koncert 36. ročníku 
mezinárodního hudebního festivalu Janáčkův máj. Letos to uţ bylo pošesté, co se 
zde koncert tohoto festivalu konal. Tradičně nad ním převzal záštitu sídelní biskup 
ostravsko – opavský Mons. František Václav Lobkovicz, O.praem. Ing. Jan Vjačka, 
stálý partner MHF Janáčkův máj, byl, také tradičně,  partnerem tohoto festivalového 
varhanního koncertu. 

Koncert byl pojat jako večer varhanních transkripcí. Evropsky proslulá varhanice 
Bernadetta Šuňavská provedla tyto skladby: 

- Ferenc Liszt: Weinen, Klagen, Sorgen, Zagen 

- Antonio Vivaldi: Concerto a moll (transkripce J. S. Bach) 

- Leoš Janáček: Mládí, výběr (transkripce B. Haas) 

- Baldasare Galuppi: Allegro, Andante, Allegro pro varhany 

- Modest Petrovič Musorgskij: Noc na Lysé hoře (transkripce B. Šuňavská)   

Kostel byl uţ tradičně posluchači zcela zaplněn. Mezi významnými hosty byli 
například europoslanec Ing. Evţen Tošenovský, policejní president Petr Lessy, 
starostové obcí, delegace druţebních obcí Ludgeřovic a řada dalších.  

Bernadetta Šuňavská svým perfektním výkonem publikum nadchla a po 
neutuchajících ovacích ještě přidávala. Posluchači odcházeli s velkým hudebním 
záţitkem. 

V sále Obecního domu se pak konalo tradiční setkání umělců, organizátorů a 
čestných hostů.  Setkání v OD zahájili ředitel festivalu Mgr. Jaromír Javůrek a partner 



koncertu Ing. Jan Vjačka.  Mladá, půvabná a krásně temperamentní varhanice 
Bernadetta Šuňavská, rodačka z východního Slovenska, byla pochopitelně středem 
pozornosti. 

 

 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z letošního 1. svatého přijímání v našem kostele 22.5.2011 

Byla to pro 9 – 10leté děti a jejich blízké krásná křesťanská slavnost, která po 
skončení mše svaté pokračovala velkými oslavami v rodinách.  



 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 



Sešli se pětasedmdesátníci 

Rádi se scházíme. Tak tomu bylo i letos 10.6.2011. Sešlo se nás 35 bývalých ţáků 
z Ludgeřovice a Markvartovic. Přišli mezi nás i středoškolští profesoři Karel Civín a 
Jaroslav Hýţa, kteří v Ludgeřovicích na škole působili  v padesátých letech minulého 
století. Učitelé po válce měli s námi velkou trpělivost a ochotu nám porozumět. Mnozí 
spoluţáci nerozuměli česky, jiní z nás byli tlumočníky. Nerozuměli jsme českým 
pojmům.Jednu skutečnou historku z vyšší třídy. Vyučující posílá ţákyni pro úhelník. 
Ta jde k uhláku a donese kus uhlí. 

Třídy vyššího stupně byly v rodinném domku u pana Staříka a paní Menšíkové. 
Přesun vyučujících na hodinu chvíli trval, o přestávkách bylo veselo a ţivo, bez 
dozoru a přece se nikomu nic nestalo.Naše setkání jsou radostná a veselá, jsme 
spokojeni, ţe můţeme zavzpomínat na školní léta. S chutí zpíváme lidové písně, 
které nás naučil pan učitel Košutek. 

Jako děti jsme si neuvědomovali tíţivou situaci po válce. V několika rodinách se 
v roce 1945 nevrátil otec z války a matka zůstala nejen na výchovu sama. Několika 
spoluţákům z naší třídy se tatínek jiţ nikdy nevrátil. Maminka jednoho spoluţáka 
zůstala na péči pěti dětí sama, 

Školní docházku jsme končili v roce 1951 a rodiče směřovali své děti hlavně na 
řemeslo. Profesor Civín vzpomínal jak přicházel do rodin a prosil rodiče, aby dítě dali 
studovat, ale neuspěl. 

Mnohé se změnilo, ale generaci našeho věku zůstala skromnost a pocit 
zodpovědnosti k sobě  i k druhým. 

E.R    

Nová zahrada MŠ Církevní 

Hola, hola, nová zahrada nás volá! Uţ 22. 6. 2011 bude slavnostní otevření 
revitalizované zahrady MŠ Církevní. Akce probíhala od začátku března, skončila 
v květnu, ale celý měsíc trvalo usazení všech atrakcí, pak kontrola a konečně nyní 
v červnu se ukázalo, ţe je vše v pořádku a zahrada se můţe zpřístupnit dětem! 

 

 

 

 

Revitalizace probíhala z peněz EU, konkrétně z Regionálního operačního programu 
Moravskoslezsko, oblast podpory 4.2. - rozvoj venkova. Dále na projekt přispěla 
Kongregace sester sluţebnic Nejsvětější Panny Marie bez poskvrny počaté svou 
7,5% spoluúčastí. Projekt zpracovala firma POE EDUCO, spol. s r.o. a jeho název 
zní „Stvoření světa“. Na nové zahradě tedy nalezneme prvky světla a tmy, dne a 
noci, nebeskou klenbu, vodu, souš, vodní ptactvo, atd. Děti zde budou mít mnoho 
prostoru pro výuku i pro svou vlastní představivost. 

 
 
 



Zahrada před revitalizací: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
A takto vypadá zahrada po revitalizaci: 

 
 
Přejeme tedy dětem spoustu krásných záţitků na nové zahradě, která je opravdu 
moderní, myslím, ţe peníze byly zuţitkovány beze zbytku do promyšlených atrakcí a 
to děti jistě ocení! Na nový povrch ale pouze bez podpatků :-) 
 

 Pavel Kramný 
 



Jubilanti – červen 2011 

Adolfa Čurajová          80 let       Augusta Šimánková         91 let 
Edita Rusková             80 let Eliška Konetzná               96 let 
 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme! 

 
Z dětského dne v mateřské školce na Hlučínské ulici  

27. května 2011 odpoledne bylo na zahradě mateřské školky hodně veselo. Pro děti i 
jejich rodiče byla připravena řada atrakcí, stánky s laskominami, různé soutěţe, 
prostě vše co k takové oslavě patří. Starosti dělalo jen počasí, hrozily bouřky a déšť. 
Nakonec z toho byla jen malá přeháňka, takţe program byl přerušen jen na malou 
chvíli a vydrţel aţ do pozdního odpoledne. 

 

 

AV. 

SPOLEČENSKÉ ORGANIZACE SE PŘEDSTAVUJÍ 

Dopoledne strávené s dětmi 

Se ţeleznou pravidelností navštěvuje místní jednotka hasičů báječný den, který 
pořádá místní mateřská školka na ul. Hlučínská. 

Ani tento rok tedy nebyl výjimkou. Tuto akci tradičně zahajujeme příjezdem okolo 
deváté hodiny ranní a s dětmi strávíme celé dopoledne. V posledních letech ukázku 
navštěvují také děti z církevní mateřské školky, takţe se počet dětí zapojených do 
výkladu rozšířil. Bohuţel smutným pravidlem se v posledních letech také stává 
počasí. My vţdy vše zahajujeme za velmi slunečných podmínek, odpoledne, kdy mají 
děti další svůj program, je vţdy vše ohroţeno díky prohánějícím se dešťovým 
mrakům na obloze.  

Do školky vţdy míří naše cisterna v plném obsazení. Před děti, usazené ve stínu na 
lavičkách, postupně klademe několik etap výkladu o všem hasičském. Začátek patří 
tradičnímu představení hasičů, kteří za dětmi dojeli. Zde se jedná o navázání 
přátelské komunikace s dětmi a odbourání případného ostychu.  

Následuje sonda do vědomostí nejmenších. Jsou jim kladeny nenáročné otázky, na 
které děti mohou po přihlášení odpovídat. Snaţíme se od dětí dozvědět, co vlastně 



hasiči dělají, a to i kromě hašení poţárů. Dále nás zajímá, zda jiţ někdo měl s hasiči 
osobní zkušenost, nebo je při nějaké činnosti viděl. Pro znalce je pak např. otázka 
správného tísňového čísla na hasiče.  

Po sondě do hlubin dětských vědomostí následuje oblékání hasičské výstroje a 
výzbroje. Na figurantovi ukazujeme, co vše hasič při zásahu na sebe obléká, jak se 
co jmenuje a k čemu slouţí. Začínáme od hasičských bot aţ do hasičskou přilbu. Děti 
se samozřejmě do výkladu zapojují a jednotlivé věci podle sebe pojmenovávají.  
Výsledkem je pak plně ustrojený hasič, který je připraven na boj s ohněm (oblek, 
kukla, maska, dýchací přístroj, helma). 

Dětem dále představujeme naše technické vybavení, které je potřebné nejen pro 
hašení poţárů. Jsou to tedy nejen hadice, či proudnice, ale také výbava na povodně 
(čerpadla, obleky), výbava po práci ve výšce, výbava na větrnou smršť, či prostředky 
první pomoci.  

Protoţe je pozornost takto malých děti velmi krátkodobá, vybudují přítomní hasiči 
následně různá stanoviště, která mohou děti navštěvovat a vše si na vlastní kůţi 
odzkoušet a osahat. Lze tak obléci přilbu, či kabát, zkusit komunikaci přes vysílačky, 
s pomocí hasiče částečně drţet dýchací přístroj na svých zádech, prolézt kabinu 
cisterny, vyzkoušet zapojování hadic, či fixaci těla pomocí speciálních vakuových 
dlah.  

Závěrem se jednotka s dětmi rozloučí pomocí majáků a sirén a za neustávajícího 
mávaní dětí odjíţdí zpět na svou zbrojnici.  

Velice opět děkuji členům jednotky za aktivní přístup a spolupráci při práci s dětmi. 
Tato akce má vţdy pozitiva pro obě strany. Hasiči se učí práci s dětským kolektivem 
a jejich zvládání, děti mají tuto akci jako preventivní záleţitost a hlavně jako zpestření 
nevšedního programu ve školce. 

Přejeme dětem i školce, aby potřebovaly naši zásahové pomoci co moţná nejméně, 
nejlépe vůbec. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ing. David Lange, Zásahová jednotka hasičů Obce Ludgeřovice 

 

INFORMACE A OZNÁMENÍ 

Prajzské noviny v každém počítači 

Kravaře. O dívce, která získala Školní cenu Fair play, jak se dá ujít skoro šest set 
kilometrů pěšky do Santiaga de Compostela, hlučínské recepty, deník vojáka 
wehrmachtu, jak fungují nová jatka, nebo jak se co řekne „po našemu“.  

Pro všechny, které zajímá, co se děje na Hlučínsku, jsou v provozu nové webové 
noviny. Najdete je na adrese: www.prajzskenoviny.cz a autorkou článků je novinářka 
Liana Melecká. 

„Vţdycky jsem se snaţila, aby v regionálních novinách, kde jsem pracovala, bylo co 
nejvíce zpráv o Hlučínsku. Jenţe obvykle zprávy z větších měst měly přednost. Proto 
jsem se rozhodla, ţe si zřídím vlastní noviny, kde budou hlavně pozitivní zprávy 
z Hlučínska a nazvala jsem je Prajzské noviny. Aby je mohlo číst co nejvíce čtenářů, 
vznikly tyto webové stránky,“ říká Melecká a doplňuje, ţe bez spolupráce se čtenáři, 
by se těţko mohla všechny zajímavosti z tohoto rázovitého regionu dozvědět.  

„Prosím všechny, kteří chystají zajímavou akci, vědí o zajímavých lidech, nebo 
místech, aby mi napsali na e-mail: prajzskenoviny@seznam.cz. Ráda přivítám i 
kaţdého, kdo by chtěl můj projekt podpořit finančně, nebo tím, ţe si na stránky umístí 
reklamu své firmy,“ zakončila Liana Melecká. 

 
 

http://www.prajzskenoviny.cz/
mailto:prajzskenoviny@seznam.cz


Stávka v Dopravním podniku Ostrava  

Ve dnech 1. aţ 6. června 2011 byla část zaměstnanců Dopravního podniku Ostrava 
a.s. ve stávce za navýšení platů. Městská hromadná doprava byla v tomto období 
provozována pouze v redukované míře, a tak se stávka ať uţ přímo anebo nepřímo 
dotkla prakticky všech cestujících. I přes usilovnou snahu vedení společnosti a 
statutárního města Ostravy se před zahájením ani během prvních dnů stávky 
nepodařilo dosáhnout mezi stávkujícími odboráři a vedením dopravního podniku 
dohodu. Autobusová a tramvajová doprava byla po celou dobu provozována podle 
nedělního jízdního řádu, ovšem s občasnými výpadky v autobusové dopravě, ale 
zase navíc s četnými posilami v tramvajové dopravě. Trolejbusová doprava byla 
provozována téměř bez omezení podle normálních jízdních řádů. Vedení dopravního 
podniku se snaţilo komplikace cestujících eliminovat maximálním informačním 
servisem o konkrétních jízdních řádech na internetu a personálním posílením non-
stop telefonní linky.  

Sloţitá situace se změnila aţ po víkendu, který si obě strany vyhradily na stanovení 
kompromisní varianty svých návrhů, resp. poţadavků. Vedení dopravního podniku, 
ve spojení s náměstkem primátora Alešem Boháčem, který se procesu vyjednávání 
s odboráři intenzivně věnoval od počátku, vyuţilo tento čas na hledání moţných 
zdrojů v hospodaření společnosti. V pondělí, 6. června, představilo vedení 
Dopravního podniku Ostrava odborářům návrh řešení, který předtím projednalo s 
vedením města. Na schůzce, které se jako hosté účastnili také primátor města 
Ostravy Petr Kajnar i náměstek primátora Aleš Boháč, zástupci stávkujících odborářů 
návrh vedení společnosti přijali a stávka byla o následující půlnoci ukončena.   

Vedení dopravního podniku by rádo vyuţilo tohoto prostoru a omluvilo se všem 
čtenářům a občanům za komplikace, které jim mohly být způsobeny konáním stávky 
a omezenou nabídkou přepravních sluţeb.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



SPORT   

 

Z dramatického konce utkání fotbalistů TJ Ludgeřovice v krajské I.A. soutěži 

Toto předposlední utkání soutěţe 2010 – 2011 hráli ludgeřovičtí doma. Soupeřem 
bylo muţstvo FC Biocel Vratimov. Obě muţstva figurují ve spodní polovině tabulky 
soutěţe a nutně potřebují body pro udrţení. První poločas skončil nerozhodně 1:1. 
Ve druhém poločase se hrálo většinou daleko od obou branek, brankáři museli 
zasahovat minimálně a skutečně nebezpečné střely nebyly na ně vyslány vůbec. 
Běţela 90. minuta a vypadalo do na dělbu bodů. V blízkosti branky domácích 
bojovali dva soupeřící hráči o míč, rozhodčí zapískal faul domácího hráče, udělil mu 
ţlutou kartu a ukázal na bod pro pokutový kop. Byl jsem od místa faulu hodně daleko 



a ani nejsem fotbalový odborník, takţe ani nemohu mít názor na správnost výroku 
rozhodčího. Domácí hráči a diváci dlouho a velmi silně protestovali. Hosté pokutový 
kop proměnili a domácí prohrávali. Stalo se však neuvěřitelné. Hned z výkopu ze 
středového bodu po dvou – třech přihrávkách domácí, kteří jinak byli po celý druhý 
poločas neškodní, vstřelili vyrovnávací gól. Balon pak ještě byl postaven na středový 
bod, při prvním doteku míče hráčem rozhodčí zápas ukončil. Ludgeřovičtí získali bod, 
mají jich po tomto kole 30 a velkou naději, ţe nespadnou do niţší soutěţe. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

AV. 
 
 



 
V neděli 19.6.2011 proběhl na fotbalovém hřišti v Ludgeřovicích pod záštitou starosty 
obce a členů MO ČSSD Ludgeřovice premiérový ročník turnaje v minikopané ţáků 
starší přípravky (ročník narození 2000 a mladší). Turnaje se účastnila druţstva z 
Petřkovic, Hošťálkovic, Šilheřovic, Fenixu Ostrava a pořádajících Ludgeřovic. Je jen 
škoda, ţe původně přihlášený tým Markvartovic nakonec nedorazil. I tak se určitě 
bylo na co dívat. Nasazení malých kluků i několika hodně šikovných holek bylo 
skutečně obdivuhodné a nikomu nevadilo, ţe kaţdý tým musel odehrát během 
necelých pěti hodin hned čtyři utkání. Atmosféra jednotlivých utkání mnohdy předčila 
fotbalovou ligu, při fandění se činili spoluhráči i rodiče, občas byly k vidění i slzičky 
radosti nebo naopak smutku, prostě nefalšovaná fotbalová zábava. Odměnou všem 
hráčům byly po ukončení turnaje medaile, kaţdý tým navíc obdrţel na závěrečnou 
oslavu "rychlé špunty" a nejlepší tři týmy poháry. Pro všechny účastníky bylo 
zajištěno i občerstvení.  

Velké poděkování si určitě zaslouţí sponzoři turnaje: pan Miroslav Ostárek - 
Velkoobchod s nápoji, Restaurace a bowling Selský dvůr a pan Jan Ostárek, pan 
Kamil Kolenko, MUDr. Petr Bělan a pan Břetislav Kaňa, díky nimţ jsme mohli 
připravit skutečně kvalitní turnaj. Znovu se ukázalo, ţe akce pro naše děti mají smysl 
a jiţ nyní se těšíme na příští - druhý ročník... 

A jak to vlastně dopadlo? Zde jsou výsledky: 

1. SK Fenix Ostrava 

2. FC ODRA Petřkovice 

3. TJ Ludgeřovice 

4. TJ Sokol Šilheřovice 

5. TJ Sokol Hošťálkovice 

D.H. 

Ze sportovního odpoledne pro děti na hřišti TJ 

TJ Ludgeřovice je tradičním pořadatelem této akce. Za příjemného počasí se 
12.6.2011 sešel ke sportovním soutěţím opravdu velký počet dětí a jako diváci jejich 
rodiče a známí. Pořadatelé připravili 12 zajímavých soutěţních disciplin. Děti 
soutěţily v několika věkových kategoriích. Nejmladší kategorie byla do 3 let, nejstarší 
12 aţ 14 let. Soutěţe začaly ve 14 hodin, skončily za 2 hodiny. Na spočítání výsledků 
potřebovali organizátoři asi hodinu, kterou vyplnili utkáním ludgeřovičtí fotbaloví 
benjamínci (kluci i děvčata) rozdělení do dvou druţstev a vystoupením 
ludgeřovických maţoretek ze skupiny PADIS.  

Benjamínci dokázali během půlhodinového utkání nastřílet 8 gólů, z toho jedno moc 
šikovné děvčátko 4 – měli u diváků velký úspěch. Moc se líbilo i vystoupení 
maţoretek. Pak nastal čas vyhlašovali vítězů sportovních soutěţí v jednotlivých 
věkových kategoriích, předávání diplomů a cen, které věnovali sponzoři. Nakonec byl 
vylosován jeden soutěţící, který získal poukaz na pirátský zájezd pro děti do 
Chorvatska věnovaný sponzorem – firmou Maxner.  

Na hřišti TJ celé odpoledne vládl sportovní duch a dobrá pohoda. Děti soutěţily 
s velikým nasazením, organizace fungovala perfektně. Bylo to opravdu vydařené 
odpoledne. 

 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
Tištěná verze zpravodaje dále obsahuje: 

- Inzeráty. 

- Jízdní řády autobusů linek č. 56, 67, 68. 

- Informace Obce Ludgeřovice občanům o kontaktech a úředních hodinách 
obecního úřadu a knihovny. 

A. Vjačka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


